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 یاسر جعفری تهیه کننده فیلم 
سینمایی »نمور« که تا به امروز تنها 
128 میلیون تومان در گیشه فروش 
داشته است، می گوید از شرایط 
اکران این فیلم رضایت دارد و از ابتدا 
به دنبال فروش میلیاردی نبوده 
است. یاسر جعفری تهیه کننده فیلم 
سینمایی »نمور« به کارگردانی 
داوود بی دل در گفت وگو با مهر 
درباره وضعیت اکران و فروش این 
فیلم سینمایی در هفته های اخیر 
توضیح داد: واقعیت این است که ما 
از ابتدا انتظار فروش چندان عجیب 
و غریبی را از این فیلم نداشتیم، 
چراکه »نمور« بیشتر برای ما جنبه 
جشنواره ای داشت که این حضور 
هم برای ما محقق شد. درباره 
شرایط نامناسب اکران فیلم اما در 
روزهای اخیر شرایطی پیش آمده 
که سینما هم از آن ضربه خورده 
و شاهد رکودی در همه سینماها 
هستیم. وی افزود: فیلم »نمور« 
به صورت کج دار و مریز در حال 
اکران است و احتمالاً نمایش آن تا 
یک هفته دیگر هم در سینماها ادامه 
داشته باشد. در عین حال افرادی 
که فیلم را دیده اند، مستند به 
ملاحظات میدانی خودم طی حضور 
در سینماهایی که فیلم در آن ها در 

حال اکران است، از آن راضی بوده اند 
و شاهد بازخوردهای مثبتی از اکران 
فیلم هستیم. داستان فیلم مخاطب 
را با خود درگیر می کند. تا کنون 
هم سه اکران مردمی در تهران 
داشتیم که با استقبال مخاطبان 
هم مواجه شد و حتی به سانس 
فوق العاده رسید. دو اکران مردمی 
هم در سینماهای هویزه و اطلس 
مشهد داشتیم که با استقبال بسیار 
زیادی از سوی مخاطبان همراه شد. 
در کل از وضعیت اکران فیلم راضی 
هستم اما همان طور که اشاره شد، 
شرایط پیش آمده بر فروش فیلم ما 
هم تأثیر گذاشته است. تهیه کننده 
به  مجدد  اشاره  ضمن  »نمور« 
اینکه انتظار فروش میلیاردی از 
این فیلم نداشته است، ادامه داد: ما 
اگر به دنبال فروش و گیشه بودیم، 
می ساختیم.  کمدی  فیلم  یک 
درباره »نمور« جنبه جشنواره ای و 
اعتباری فیلم بیشتر برای مان حائز 
اهمیت بود. این فیلم راه همواری 
را در جشنواره فجر طی کرد و به 
خوبی هم دیده شد. یکسری اتفاقات 
حاشیه ای هم باعث شد که فیلم 
بیشتر بر سر زبان ها بیفتد. بعدها هم 
به رغم تراکم بالای فیلم های مانده 
در صف اکران، توانستیم فیلم را 

در سرگروه ملت به عنوان یکی از 
سینمایی  سرگروه های  بهترین 
تعداد  کنیم.  اکران  پایتخت 
سالن های خوبی هم در اختیار 
داشتیم و فکر می کنم فیلم دارد 
مسیر خود را طی می کند. بعد از 
اکران سینمایی هم سراغ اکران 
آنلاین و عرضه آن در قالب وی اودی 
خواهیم رفت. ایشَن تهیه کننده که 
فیلمش تنها 128 میلیون تومان در 
گیشه فروش داشته است، درباره 
بی تناسب بودن این رقم با هزینه 
بالای تولید یک فیلم سینمایی 
هم گفت: در حال حاضر ما امیدوار 
به اکران آنلاین هستیم، چراکه 
که  بوده اند  مختلفی  فیلم های 
در گیشه موفق نبودند اما در 
اکران آنلاین توانستند بخشی 
از هزینه تولید خود را جبران 
کنند. از سوی دیگر ما به تازگی 
پخش بین الملل فیلم را هم آغاز 
کردیم و امیدواریم در آن بخش 
هم اتفاق خوبی برای فیلم بیفتد. 
وی با اشاره به برنامه ریزی برای 
حضورهای جشنواره ای »نمور« 
ادامه داد: بالاخره هر فیلمی که 
ساخته می شود، یک هدف گذاری 
مشخصی درباره آن صورت گرفته 
است. تأکید می کنم ما اگر به دنبال 

فروش بالا بودیم، سراغ سینمای 
کمدی می رفتیم. این فیلم اول من 
در مقام تهیه کننده بود و خیلی 
از عوامل و دوستان هم در جلوی 
دوربین و هم در پشت دوربین 
داشتند  لطف  بنده  شخص  به 
و به همین دلیل فیلم با هزینه 
بسیار پایینی تولید شده است. 
خیلی از عوامل در زمینه دستمزد، 
تخفیف های خوبی به ما دادند و 
همراهی کردند تا فیلم ساخته 
شود. معتقدم که فیلم در اکران 
آنلاین، فروش وی اودی و پخش 
در جشنواره های خارجی، قطعاً 
بودجه اولیه خود را بازمی گرداند. 
جعفری درباره برخی انتقادها 
فیلم  پایین  کیفیت  به  نسبت 
»نمور« هم گفت: این انتقادها را 
قبول ندارم چرا که بالاخره این 
فیلم از میان بیش از 1۰۰ فیلم 
متقاضی حضور در جشنواره فیلم 
فجر، توانست به جشنواره راه پیدا 
کند و این خودش یک شاخص 
است. از طرف دیگر بازخوردی 
هم که تا به امروز از مخاطب فیلم 
گرفته ام، بازخورد بدی نبوده است. 
اینگونه نیست که مخاطب فیلم 
خوشش نیاید و سالن را ترک 
کند. لااقل به شخصه هنوز این 
مورد را ندیده ام. در مجموع هم از 
روند ساخت فیلم »نمور« راضی 
هستم و هم از روندی که تا امروز 
در چرخه اکران پیموده است. وی 
در پایان تأکید کرد: به هر حال 
هر فیلمی ضعف هایی هم دارد. 
من هم به عنوان تهیه کننده برای 
اولین کارم »نمور« را ساختم و 
بعدی ام  کارهای  برای  حتماً 
تلاش می کنم ضعف های این کار 
را جبران کنم. تأکید می کنم در 
زمینه تهیه کنندگی، به عنوان کار 
اول، از کار خودم راضی هستم. 
خیلی  می دانم  اینکه  عین  در 
کار  به  هم  فیلم  از ضعف های 

تهیه کننده بازمی گردد. 

 »پرونده باز است« 
پوراحمد در روزهای پایان 

فیلمبرداری

  موفقیت »پسر دلفینی« 
در گیشه سینما

انیمیشن سینمایی »پسر دلفینی« به 
کارگردانی محمد خیراندیش توانست بعد 
از یک ماه اکران در سینماهای کشور مرز 
فروش 1۰ میلیارد تومانی را پشت سر بگذارد، 
موفقیتی که برای این انیمیشن رخ داده در 
حالی است که بسیاری از آثار سینمایی حتی 
نزدیک به این رقم فروش نشده اند.به گزارش 
میزان، انیمیشن سینمایی »پسر دلفینی« 
به کارگردانی محمد خیراندیش توانست 
بعد از یک ماه اکران در سینماهای کشور مرز 
فروش 1۰ میلیارد تومانی را پشت سر بگذارد، 
موفقیتی که برای این انیمیشن رخ داده در 
حالی است که بسیاری از آثار سینمایی 
حتی نزدیک به این رقم فروش نشده اند.

پسر دلفینی با در اختیار داشتن ۴۴2 سالن 
سینما و همچنین نزدیک به 11۴۰۰ سانس 
توانسته به فروش 1۰ میلیاردی دست پیدا 
کند. این انیمیشن در میان ۳8 فیلم اکران 
شده در سینماهای سراسر کشور در جایگاه 
هشتم و بالاتر از آثاری همچون مرد بازنده، 
روز صفر، شادروان، مجبوریم، هناس، زالاوا و 
بسیاری دیگر از آثار قرار گرفته است. جدول 
فروش سینماهای سراسر کشور در فصل 
پاییز با توجه به تعطیلات پایانی ماه صفر از 
هفته دوم مهر ماه به طور رسمی آغاز به کار 
کرده است و باید دید در ادامه فصل پاییز 
آثار چه روندی را در جدول فروش پشت سر 
خواهند گذاشت. فروشی که به طور کلی در 
سالجاری با افتی محسوس روبه رو بوده و 
بسیاری از منتقدین آمارهای میلیاردی را 
نتیجه گرانی بلیت سینما و نه افزایش تعداد 
مخاطبان می دانند. شاید موفقیت انیمیشن 
پسر دلفینی نشان دهد که تنوع در اکران آثار 
سینمایی و گیشه سینماها بتواند راهی تازه 
برای افزایش تعداد مخاطبان در سالن های 
سینما باشد، به طور معمول در سال های 
گذشته سینما در اختیار دو نوع سینمای 
کمدی و اجتماعی بوده و کمتر شاهد آن 
بودیم که سانسهای مناسبی به سایر آثار تعلق 
گیرد. پسر دلفینی با فروش حدود دو میلیون 
دلاری در سینماهای روسیه و آسیای میانه 
رکورد جدیدی در صنعت انیمیشن کشور و 
منطقه از خود به جا گذاشته است. خواننده ی 
دو قطعه موسیقی اختصاصی فیلم علیرضا 
طلیسچی است. این انیمیشن محصول ایران 
و ساخته شده در استودیو اسکای فریم است. 
فیلم به نویسندگی و کارگردانی محمد 
محمدامین  تهیه کنندگی  و  خیراندیش 

همدانی است.  

فیلم سینمایی »پرونده باز است« 
سام  حضور  با  پوراحمد  کیومرث 
قریبیان و مه لقا باقری به روزهای پایانی 
فیلمبرداری نزدیک شده است. پوراحمد 
تازه ترین فیلم سینمایی خود را 1۶ 
شهریورماه در تهران کلید زد و طبق 
گفته علی قائم مقامی -  تهیه کننده-  
فیلمبرداری آن تا حدود 1۰ روز دیگر به 
پایان می رسد.  »پرونده باز است« درباره 
یک پرونده جنایی است که در خلاصه 
داستان آن آمده است: فرهاد نوجوان 
1۵ ساله ناخواسته مرتکب قتل می شود.  
پژمان بازغی، محمدرضا غفاری، نسیم 
ادبی، حسین پاکدل، شادی مختاری، 
علی باقری، به همراه سام قریبیان و 
مه لقا باقری در این فیلم بازی می کنند. 
بازیگران نوجوان فیلم هم پویا نجفی، 
و  جهان نوش  مهبد  ربی،  راشین 
محمدمتین ستاری هستند. نویسنده 
و کارگردان: کیومرث پوراحمد، مدیر 
فیلمبرداری: اصغر رفیعی جم، تدوین: 
سیاح،  سعید  و  موحدیان  خشایار 
طراح چهره پردازی: محسن دارسنج، 
صدابردار: به همن حیدری، دستیار اول 
کارگردان و برنامه ریز: فرزاد ظریفی، 
آرمان حیدری  دستیار کارگردان: 
و بهرام ابراهیمی، فیلمبردار: احمد 
گودرزی، طراح لباس: ثنا نوروزبیگی، 
طراح صحنه: امیرعباس دهقانی، مدیر 
تدارکات: حسین روزبهانی، مجریان 
گریم: علی جباری، الهه شاهین، دستیار 
اول فیلمبردار: رضا نیاقی، عکاس: 
تهیه کننده: علی  و  مهدی حیدری 
قائم مقامی جمعی از عوامل تولید این 
فیلم هستند. این فیلم براساس اعلام 
تهیه کننده برای حضور در جشنواره 

فیلم فجر آماده می شود. 

 قفل شورای عالی سینما باز شد
نخستین جلسه شورای عالی سینما که احیای آن از یک 
سال قبل در دستور کار مدیران سینمایی بود، سرانجام 
برگزار شد. به گزارش ایسنا، محمد خزاعی در اولین روزهای 
سکانداری خود در سازمان سینمایی )مهرماه 1۴۰۰( خبر 
داده بود که شورای عالی سینما پس از گذشت بیش از یک 
دهه تعطیلی احیاء خواهد شد و حتی قرار بود اولین جلسه آن 
آذرماه سال قبل با حضور رئیس جمهور برگزار شود، اما پس از 
مدتی اعلام شد که هیات وزیران با تشکیل »شورای سینما« 
با ریاست معاون اول رئیس جمهور موافقت کرده و بعد هم 
اعضای حقیقی و حقوقی شورا معرفی شدند. بر این اساس 
قرار بود اعضای شورای سینما را معاون اول رئیس جمهور 
)رئیس(، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی )نایب رئیس(، دو نفر 
از وزرا به انتخاب معاون اول رئیس جمهور، رئیس سازمان 
امور سینمایی و سمعی بصری )دبیر(، دبیر شورای عالی 
انقلاب فرهنگی، رئیس سازمان صدا و سیمای جمهوری 
اسلامی ایران، رئیس سازمان تبلیغات اسلامی، هفت نفر از 
سینماگران و نمایندگان اصناف و تشکل های حوزه سینما 
به انتخاب وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی که حداقل دو نفر از 
آن ها از بانوان خواهند بود، رئیس مرکز مدیریت حوزه علمیه 
قم و رئیس یکی از دانشگاه های دولتی هنر به انتخاب وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی تشکیل دهند و شهریور امسال هم 
ابوالقاسم طالبی، مسعود نقاش زاده، مجید شاه حسینی، 
داوود میرباقری، منوچهر شاهسواری، مریلا زارعی و پوران 
درخشنده به عنوان سینماگران این شورا معرفی شدند. حال 
در اولین جلسه شورای سینما که صبح دوشنبه، 11 مهرماه 
برگزار شده، محمد مخبر -  معاون اول رئیس جمهوری -  بیان 
کرده است: مصوبات شورای عالی سینما باید به نقطه ای 
برسد که با تغییرات حاکمیتی در دولت، صدا و سیما و سایر 
ارکان فرهنگی خدشه ای به تصمیمات این شورا وارد نشود 
تا بتواند یک هدف گذاری و ریل گذاری برای ارتقای سینمای 
ایران در سطح منطقه و جهان داشته باشد. در این جلسه که 
با حضور وزرای فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش، 
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی، روسای سازمان صدا و 
سیما و تبلیغات اسلامی و همچنین سایر اعضای حقوقی و 
حقیقی این شورا از اهالی سینما برگزار شد، محمد مخبر هنر 
و به ویژه سینما را به عنوان مهم ترین عامل اثرگذار بر ابعاد 
مختلف زندگی انسان دانست و تاکید کرد: صنعت سینما 
نقش بسزایی در توسعه کشور حتی در زمینه های زیربنایی و 
اقتصادی و افزایش تولید ناخالص داخلی دارد. محمدمهدی 
اسماعیلی -  وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی -  نیز با اشاره به 
تاریخچه شکل گیری شورای عالی سینما و توقف کار این 
شورا در سال های گذشته به دلیل برخی ایرادات قانونی 
و آیین نامه های تشکیل این شورا گفته است: در دولت 
سیزدهم و با پیشنهاد سازمان سینمایی و پیگیری های 
رئیس جمهور مقرر شد شورای عالی سینما با رفع ابهامات 

قانونی شکل گیرد. 

بیـــن المـــلل
 

 
فراســــو

 دیدار وزرای خارجه باکو و ایروان 
وزرای خارجه ارمنستان و جمهوری آذربایجان در ژنو 
سوئیس دیدار و درباره تنش های دو کشور و تلاش ها 
برای امضای معاهده صلح رایزنی کردند. به گزارش 
فارس، به دنبال میزبانی رئیس شورای اروپا از نشست 
۳1 آگوست )9 شهریور( سران جمهوری آذربایجان و 
ارمنستان در بروکسل، وزیران خارجه باکو و ایروان روز 
یکشنبه در ژنو دیدار کردند. وزارت خارجه ارمنستان 
و وزارت خارجه جمهوری آذربایجان در بیانیه های 
جداگانه روایت خودشان را از دیدار دوجانبه »آرارات 
میرزویان« و »جیحون بایراموف« ارائه دادند. طبق 
گزارش ها، دیدار وزرای خارجه ارمنستان و جمهوری 
آذربایجان در راستای نتایج نشست سه جانبه بروکسل 
میان نیکول پاشینیان نخست وزیر ارمنستان، الهام علی 
اف رئیس جمهور جمهوری آذربایجان و چارلز میشل 
رئیس شورای اروپا به منظور پیش بردن مذاکرات به 
منظور امضای معاهده صلح دیدار کردند. در بیانیه وزارت 
خارجه ارمنستان آمده است: »آرارات میرزویان موضع 
طرف ارمنستانی در مورد خروج نیروهای )جمهوری( 
آذربایجان از خاک جمهوری ارمنستان و آزادی فوری 
تمامی اسرای جنگی ارمنستانی را تکرار کرد. اهمیت 
معرفی مکانیسم های بین المللی برای کنترل وضعیت 
مرزی مورد تاکید قرار گرفت.« وزارت خارجه ارمنستان 
همچنین خبر داد: »وزیر امور خارجه ارمنستان تاکید 
کرد که جنایات جنگی نیروهای مسلح )جمهوری( 
آذربایجان باید ارزیابی شفافی از سوی مجامع بین المللی 
قرار گیرد و عدالت در قبال جنایتکاران اجرا شود.« در 
بخش دیگری از این بیانیه از تبادل نظر وزرای خارجه 
دو کشور درباره معاهده صلح بین ارمنستان و جمهوری 
آذربایجان، تضمین حقوق و ضمانت های امنیتی برای 
ارمنستانی ها حاضر در قره باغ از جمله از طریق ایجاد 
یک مکانیسم گفت و گو تبادل نظر کردند.  در پایان 
بیانیه وزارت خارجه ارمنستان آمده است: »دو طرف 
درک متقابل درباره رفع انسداد مسیرهای حمل و نقل 
منطقه ای تحت حاکمیت و صلاحیت کشورها را به 
طرزی مثبت ارزیابی کردند.« وزارت خارجه جمهوری 
آذربایجان هم بیانیه ای درباره دیدار جیحون بایراموف 
با آرارات میرزویان همتای ارمنستان او منتشر کرد. در 
این بیانیه تصریح شد: »بر اهمیت تمرکز تلاش ها برای 
عادی سازی روابط بین دولتی )جمهوری( آذربایجان و 
ارمنستان و امضای معاهده صلح در دوران پس از مناقشه 
از سوی وزیر بایراموف تاکید شد. در همین راستا، وزیر 
)بایراموف( عناصر معاهده صلح بر اساس اصول پنج گانه 
پیشنهادی )جمهوری( آذربایجان را در اختیار ارمنستان 
قرار داد.« بنا بر روایت این وزارتخانه، بایراموف با اشاره به 
تنش های اخیر مرزی دو طرف پیشنهاد داد که نشست 
بعدی کمیسیون های دوجانبه درباره تعیین حدود مرزی 
در ماه اکتبر برگزار شود. پیش از این باکو و ایروان موافقت 

کرده بودند که این نشست در ماه نوامبر برگزار شود.  

  سرگئی لاوروف:

آمریکاازاوکراینبرایتهدیدروسیهاستفادهمیکند

 یاسر جعفری تهیه کننده فیلم »نمور«:

انتظارفروشمیلیاردینداشتهایم

کوتــــاه

   وزیر خارجه روسیه با بیان اینکه آمریکا 
استفاده  مسکو  تهدید  برای  اوکراین  از 
می کند، گفت برخلاف ایالات متحده، روسیه 
به تهدیدهای ساختگی در کشورهای دور 
واکنش نشان نمی دهد، بلکه به تهدیدات 
در مرزهای خود واکنش نشان می دهد. به 
گزارش فارس، »سرگئی لاوروف« وزیر 

روسیه دوشنبه )سوم سپتامبر(  خارجه 
در سخنانی در دومای دولتی روسیه گفت 
روند الحاق مناطق جدید به روسیه، تداوم 
منطقی بازگشت سرزمین های روسیه به 
این کشور است که هشت سال پیش با رأی 
کریمه به پیوستن به آن آغاز شد. وی در 
سخنانی قبل از تصویب معاهدات الحاق 

چهار منطقه دونتسک، لوهانسک، زاپروژیا 
و خرسون به روسیه در مجلس دوما افزود: 
تهدیدات فزاینده علیه جان مردم از سوی 
کی یف، وجود این مناطق در اوکراین را 
غیرممکن کرد. لاوروف افزود مردم این 
چهار منطقه در یک همه پرسی آزاد تصمیم 
به پیوستن به فدراسیون روسیه گرفتند و 
این تصمیم مطابق با قوانین بین المللی بود. 
رئیس دستگاه دیپلماسی روسیه در ادامه 
با بیان اینکه آمریکا از اوکراین برای تهدید 
روسیه استفاده می کند، افزود: برخلاف ایالات 
متحده، روسیه به تهدیدهای ساختگی در 
کشورهای دوردست واکنش نشان نمی دهد، 
بلکه به تهدیدات در مرزهای خود واکنش 
نشان می دهد. دومای دولتی روسیه امروز، 
معاهدات الحاق دونتسک، لوهانسک، خرسون 
و زاپروژیا به روسیه را تصویب کرد. »ولادیمیر 
پوتین« رئیس جمهور روسیه یکشنبه چهار 

معاهده الحاق مناطق جدید به روسیه را 
برای تصویب به دومای روسیه ارائه کرد. چند 
روز پیش همه پرسی هایی در چهار منطقه 
روسیه شامل دونتسک، لوهانسک، خرسون 
و زاپروژیا برگزار شد. در منطقه دونتسک 99. 
2۳درصد از پیوستن به روسیه حمایت کردند. 
نرخ مشارکت در این همه پرسی 9۷. ۵1درصد 
گزارش شد. در لوهانسک هم 98. ۴2درصد به 
نفع پیوستن به روسیه رأی دادند. در خرسون، 
میزان حمایت 8۷. ۵درصد و در زاپروژیا، 
9۰. 1درصد بود. همه پرسی الحاق مناطق 
لوهانسک، دونتسک، خرسون و زاپوریژیا به 
روسیه از جمعه )2۳ سپتامبر( آغاز شد. این 
چهار منطقه در مجموع حدود 1۵ درصد از 
خاک اوکراین را تشکیل می دهند. اوکراین 
و کشورهای غربی همه پرسی ها را ساختگی 
خوانده و مدعی هستند نتایج این همه پرسی ها 

از قبل تعیین شده بود.  

 رئیس جمهور عراق: 
کشور در شرایط حساسی به سر می برد

رئیس جمهور عراق در اظهاراتی به مناسبت سالروز 
درگذشت جلال طالبانی رئیس جمهور فقید این کشور 
تاکید کرد که باید گفت وگوی جدی میان بغداد و اقلیم 
کردستان عراق بر اساس مبانی قانون اساسی شروع شود. به 
گزارش مهر به نقل از الفرات نیوز، برهم صالح رئیس جمهور 
عراق در اظهاراتی به مناسبت درگذشت جلال طالبانی 
رئیس جمهور فقید این کشور تاکید کرد که باید گفت وگوی 
جدی میان بغداد و اقلیم کردستان عراق بر اساس مبانی 
قانون اساسی شروع شود. وی افزود: تعبیر آیت ا... سیستانی 
درباره طالبانی که گفته بود وی سوپاپ اطمینان عراق 
است، تعبیر دقیقی است، طالبانی از شخصیت ها و رهبرانی 
است که یاد و خاطره او همیشه زنده و همیشه در میان ما 
حاضر است. صالح با بیان اینکه کشور در شرایط حساسی 
به سر می برد و نمی توان بیش از این ملت عراق را منتظر 
گذاشت، خواستار شروع گفت وگوی جدی میان بغداد و 
اقلیم کردستان شد. رئیس جمهور عراق ادامه داد: کشور در 
شرایط حساس و استثنائی به سر می برد و همه ما در راستای 
برون رفت از بحران فعلی، وظیفه تاریخی، ملی و اخلاقی 
داریم و باید دولتی مقتدر و تاثیرگذار تشکیل شود که حافظ 
منافع کشور باشد و حاکمیت ملی و سلامت شهروندان را 

تضمین کند.  

سخنگوی ریاست جمهوری ترکیه: 
 به تلاش برای پایان بحران اوکراین 

ادامه می دهیم
سخنگوی ریاست جمهوری ترکیه با اشاره به تداوم 
تلاش های این کشور برای پایان دادن به جنگ اوکراین، 
از تماس تلنفی خود با مشاور امنیت ملی کاخ سفید در 
این  موضوع خبر داد. به گزارش فارس، »ابراهیم کالین« 
سخنگوی ریاست جمهوری ترکیه با »جِیک سالیوان« 
مشاور امنیت ملی کاخ سفید و »آندری یرماک« رئیس دفتر 
رئیس جمهور اوکراین دیدار و رایزنی کرد. کالین در صفحه 
توئیتر خود با اعلام این خبر، گفت: »ترکیه به تلاش های 
خود برای پایان دادن به بحران اوکراین و برقراری صلح در 
کل منطقه، که دوره حساس و دشواری را می گذراند، ادامه 
خواهد داد.« به نوشته وبگاه شبکه »تی آرتی« وی ضمن 
اشاره به انجام شدن این دیدار در استانبول، توضیح داد که 
با سالیوان و یرماک درباره عملیات نظامی ویژه روسیه در 
منطقه دونباس و جنگ اوکراین، روابط دوجانبه و مسائل 
منطقه ای گفت وگو کرده است. ریاست جمهوری ترکیه نیز با 
صدور بیانیه ای درباره این دیدار اعلام کرد: »در این نشست 
روابط سیاسی و اقتصادی ترکیه و آمریکا، زمینه های 
همکاری در صنایع دفاعی، وضعیت اوکراین، پیوستن سوئد 
و فنلاند به ناتو، تحولات در دریای اژه و مدیترانه و همچنین 
پاره ای از مسائل منطقه ای از جمله تحولات جنوب قفقاز 

مورد بحث قرار گرفت.« 
 

 نخست وزیر ژاپن ضمن پیچیده و پرتنش عنوان کردن 
روابط با روسیه، گفت که آماده امضای پیمان صلح با روسیه 
است. به گزارش فارس، همزمان با افزایش تنش ها بین ژاپن 
و روسیه بر سر مسائلی از جمله اختلافات حول جزایر مورد 
مناقشه و همچنین جنگ اوکراین، دولت توکیو از تمایل 
خود برای مصاحله با روسیه خبر داد. »فومیو کیشیدا« 
نخست وزیر ژاپن )دوشنبه( ضمن پیچیده و پرتنش خواندن 
روابط با روسیه، اما گفت که آماده امضای پیمان صلح با 
روسیه است. به نوشته وبگاه »ریانووستی«، کیشیدا طی 
سخنرانی در صحن پارلمان ژاپن گفت: »با توجه به وضعیت 
اوکراین، روابط ژاپن با روسیه در موقعیت دشواری قرار دارد، 

ولی ما قویاً به مسیر حل اختلافات سرزمینی و انعقاد پیمان 
صلح پایبند هستیم.« روابط روسیه و ژاپن دهه هاست که 
متأثر از اختلافات دو طرف بر سر مجمع الجزایر کوریل در 
شمال شرق آسیا از زمان پایان جنگ جهانی دوم است. 
در سال 19۵۶، اتحاد جماهیر شوروی سابق و دولت ژاپن 
اعلامیه مشترکی را امضا کردند که در آن مسکو موافقت 
نمود تا امکان انتقال جزایر »هابومای« و »شیکوتان« به 
حاکمیت توکیو را پس از انعقاد معاهده صلح بررسی کند، اما 
صحبتی درباره سرنوشت جزایر »کُناشیر« و »ایتوروپ« به 
میان نیامد. طبق این گزارش، شوروی سابق امیدوار بود که 
بیانیه مشترک به مناقشه پایان دهد، در حالی که ژاپن این 

سند را تنها بخشی از راه حل مشکل می دانست و از ادعای 
حاکمیت خود بر تمام جزایر چشم پوشی نمی کرد. به نوشته 
ریانووستی، مذاکرات در سال های بعد از آن نیز به جایی 
نرسید و معاهده صلح بعد از پایان جنگ جهانی دوم هرگز 
امضا نشد. در این میان، آمریکا نیز به عنوان آتش بیار معرکه 
به ماجرا اضافه شد و توکیو را تهدید کرد که اگر با واگذاری 
فقط دو جزیره از چهار جزیره به روسیه موافقت کند، این امر 
بر روند بازگرداندن اوکیناوا به حاکمیت ژاپن تأثیر می گذارد. 
موضع فدراسیون روسیه نیز این است که این جزایر پس از 
جنگ جهانی دوم بخشی از اتحاد جماهیر شوروی سابق 

شدند و شکی در حاکمیت دولت کنونی بر آنها نیست. 

 نخست وزیر ژاپن: 

 آماده امضای پیمان صلح با روسیه هستیم

رد  ضمن  کرملین  کاخ  سخنگوی   
درخواست ژاپن برای مصالحه با روسیه 
درخصوص جزایر مورد مناقشه، گفت 
دونباس،  در  عملیات  دلایل  از  یکی 
تصمیم اوکراین به عضویت در ناتو بود. 
به گزارش فارس، »دیمیتری پسکوف« 
روسیه  ریاست جمهوری  سخنگوی 
)دوشنبه( درخواست ژاپن برای مصاحبه 

درخصوص جزایر مورد مناقشه »کوریل« 
را رد کرد. پسکوف طی نشست خبری در 
کرملین ضمن رد احتمال امضای صلح 
با ژاپن درخصوص اختلافات سرزمینی، 
شرایط  در  توکیو  با  مصالحه  گفت 
کنونی غیرممکن است. به نوشته وبگاه 
»ریانووستی«، وی در واکنش به اظهارات 
امروز »فومیو کیشیدا« نخست وزیر ژاپن، 

توضیح داد: »البته در چنین شرایطی امکان 
مذاکره برای یک معاهده صلح وجود ندارد. 
ژاپن در میان دیگر کشورهای غربی جای 
گرفته و خود به کشوری غیردوست برای 
روسیه تبدیل شده است که اجازه مذاکره 
را نمی دهد.« کیشیدا طی سخنرانی در 
و  پیچیده  ضمن  ژاپن  پارلمان  صحن 
پرتنش خواندن روابط با روسیه، اما گفت 

که آماده امضای پیمان صلح با روسیه است. 
سخنگوی کرملین در پاسخ به سوالی درباره 
درخواست اوکراین برای عضویت در سازمان 
پیمان آتلانتیک شمالی )ناتو( نیز گفت که 
درخواست با واکنش های متفاوتی از جانب 
کشورهای عضو این ائتلاف نظامی همراه 
شده است. پسکوف با بیان اینکه مسکو از 
نزدیک اوضاع حول پیوستن اوکراین به ناتو 
را زیر نظر دارد، گفت سودای کی یف برای 
عضویت در این ائتلاف نظامی با اهداف ضد 
روسی بود که منجر به آغاز عملیات نظامی 

ویژه در منطقه دونباس شد.  

 دیمیتری پسکوف:

درخواست عضویت اوکراین در ناتو از دلایل آغاز عملیات بود 


